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PROTOKÓŁ Nr XXI/2016
z obrad sesji

Rady Miejskiej w Zabłudowie VII kadencji
w dniu   28 grudnia 2016r

(w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego)
Początek obrad – godz. 9.10  

W sesji uczestniczą: 

Rada w składzie: 

1) Borowski Jan  radny
2) Brańska Dorota  radna
3) Charyło Piotr  radny
4) Czajkowski Wiesław  radny
5) Dobiecki Paweł  radny
6) Dołęgiewicz Agnieszka I Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej          

w Zabłudowie
7) Fiedoruk Halina  radna
8) Galicki Mirosław  radny
9) Kuna Mikołaj  radny
10) Lulewicz Cezary  radny
11) Regucki Adam  radny
12) Rogucki Maciej  Przewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
13) Rusiłowicz Krzysztof  radny
14) Teofilewicz Teresa  radna
15) Turczewski Mariusz  II  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  

w Zabłudowie
Kierownictwo organu wykonawczego gminy, w osobach: 

− Burmistrz – Adam Tomanek,

− Zastępca Burmistrza Wiesław Dąbrowski,

− Sekretarz Gminy Monika Hankowska,

− Skarbnik Gminy - Jolanta Iwaniuk,

− Radca prawny – Ewa Stachowicz.

Zaproszeni goście:

− Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej -  Janina Turecka,

− Dyrektor Miejskiego Ośrodka Animacji Kultury – Cecylia Halicka,

− Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej – Andrzej Horodeński.

Sołtysi oraz  Przewodnicząca Samorządu Mieszkańców Zabłudowa  

Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Miejskiej
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w Zabłudowie –Maciej Rogucki.

Przewodniczący Rady dokonał otwarcia obrad cytując formułę: „Otwieram XXI sesję

Rady Miejskiej VII kadencji”, po czym przywitał przybyłe na posiedzenie osoby.

Prowadzący  obrady,  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  ilość  obecnych

radnych  na  sali  obrad  zabezpiecza  regulaminowe  quorum  do  podejmowania

prawomocnych uchwał.

Rada przystąpiła do przyjęcia porządku obrad.
Burmistrz zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o następujące punkty:

• Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie w  sprawie  ustalenia  wykazu
wydatków  niewygasających  z  upływem  roku  budżetowego  2016  oraz
ustalenia  planu  finansowego  tych  wydatków –  wniosek  przyjęto  w  wyniku
głosowania 14 „za”;

• Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej
określenia  wysokości  stawek  w  podatku  od  nieruchomości   –  wniosek
przyjęto w wyniku głosowania 14 „za”;

Radny  Paweł  Dobiecki  wniósł  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  punktu  pn.  „Przyjęcie
protokołu  z  XX  sesji”.  Radny  uzasadnił  swój  wniosek  faktem,  iż  radni  zbyt  późno
otrzymali protokół do przeczytania w związku, z czym nie zdążyli się z nim zapoznać.

Wniosek  radnego  Pawła  Dobieckiego  został  przez  Radę  przyjęty  w  wyniku
głosowania: 9 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące”.

Po uwzględnieniu powyższych zmian porządek obrad przedstawiał się następująco:
1. Otwarcie;
2. Przyjęcie porządku obrad;
3. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie międzysesyjnym;
4. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  a  zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady;
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi

białostockiemu  na  dofinansowanie  działalności  Warsztatów  Terapii  Zajęciowej  
w 2017 roku;

6. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  udzielenia
pomocy  finansowej  powiatowi  białostockiemu  na  dofinansowanie  działalności
Warsztatów Terapii Zajęciowej w 2016 roku;

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu gminy Zabłudów na 2017 rok;
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniej  prognozy finansowej gminy

Zabłudów na lata 2017 – 2020;
9. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  Zabłudów  

na 2016 rok;
10. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  określenia

wysokości stawek w podatku od nieruchomości;
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11. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie w sprawie  ustalenia  wykazu  wydatków
niewygasających  z  upływem  roku  budżetowego  2016  oraz  ustalenia  planu
finansowego tych wydatków;

12. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  określenia
wysokości stawek w podatku od nieruchomości;

13. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  warunków  korzystania  
z  pomieszczeń  w  szkołach  i  przedszkolu,  dla  których  organem prowadzącym jest
gmina Zabłudów;

14. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  w  „Studium  uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Zabłudów”;

15. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  obszarze  wsi  Protasy,
Łubniki i Zwierki;

16. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  przez  gminę  Zabłudów
zarządzania publiczną drogą powiatową;

17. Przyjęcie protokołów z kontroli Komisji Rewizyjnej (materiały dostępne  na stronie
internetowej  BIP Gminy Zabłudów oraz przekazane pocztą elektroniczną);

18. Interpelacje i zapytania radnych;
19. Wolne wnioski;
20. Zamknięcie obrad.

Porządek  obrad  w  powyższej  treści  został  przez  Radę  przyjęty  jednogłośnie  
(14 głosów „za”).

Informacja przewodniczącego Rady
Przewodniczący Rady przedstawił informację w sprawie działań podejmowanych 

w  okresie  międzysesyjnym.  Na  wstępie  przypomniał  datę  ostatniej  sesji,  po  czym
poinformował, że podjęte uchwały zostały przekazane do organów nadzoru i publikacji.

W  okresie  międzysesyjnym  przewodniczący  brał  udział  w  pracach  Komisji
Planowania i Finansów oraz Kultury, Zdrowia i Oświaty. Pan Maciej Rogucki odbywał
spotkania  z  mieszkańcami  w  biurze  Rady  Miejskiej.  Spotkania  dotyczyły  planów
inwestycyjnych na 2017 rok.

Informacja burmistrza
Burmistrz  swoje  wystąpienie  rozpoczął  od  wymienienia  zarządzeń  podjętych  

w  okresie  międzysesyjnym.  Następnie  przedstawił  informację  na  temat  postępowań
przetargowych  prowadzonych  w  omawianym  okresie.  Wyjaśnił,  że  przetarg  na
przygotowanie  dokumentacji  projektowo  –  kosztorysowej  na  budowę  domu  kultury  
w  Zabudowie  musiał  być  przeprowadzony  ponownie.  Drugi  przetarg  wygrała  firma  
AB Kompleks z Supraśla za cenę 47 500 zł.

Ponadto ogłoszono i rozstrzygnięto przetargi na następujące zadania:
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• Udzielenie  i  obsługę  kredytu  długoterminowego,  za  cenę 622 421,02 zł  (wartość
odsetek),

• Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych, za cenę 694 656 zł,

• Odśnieżanie dróg gminnych,

• Dostawę węgla kamiennego.
Burmistrz poinformował o:

• ankiecie diagnozującej potrzeby społeczne do Gminnego Programu Rewitalizacji,

• konsultacjach  w sprawie  przebiegu  południowej  obwodnicy  Białegostoku-  uwagi
można kierować do GDDKIA w Białymstoku,

• wyłożeniu do wglądu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części
miasta Zabłudów rejonie ul. Zamiejskiej i Bielskiej.

• wymianie  oświetlenia  ulicznego  na  lampy  ledowe  i  sodowe,  lampy  rtęciowe  
są likwidowane. Burmistrz prosił o informację o niedziałających lampach.

Sołtys  wsi  Skrybicze  zgłosił  problem  polegający  na  słabym  świetle  żarówek
sodowych.

Burmistrz  zapewnił,  że  poprosi  wykonawcę  i  projektanta  o  sprawdzenie  mocy
lamp. Jeżeli będzie taka możliwość to lampy będą zamienione.

Sołtys wsi Kudrycze pytał o termin podania do wiadomości informacji o terminach
odbioru odpadów po 1 stycznia 2017 r

Burmistrz  odpowiedział,  że  być  może  na  niniejszej  sesji  zostaną  dostarczone
sołtysom harmonogramy.

Sekretarz  gminy  przedstawiła  projekt  uchwały  w sprawie  udzielenia  w 2017  roku
pomocy  finansowej  powiatowi  białostockiemu  na  dofinansowanie  warsztatów  terapii
zajęciowej w Nowej Woli.

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydali radni Rady Miejskiej w Zabłudowie
na wspólnym posiedzeniu komisji.

Rada Miejska w Zabłudowie uchwałę Nr XXI/174/2016w sprawie udzielenia pomocy
finansowej  powiatowi  białostockiemu  na  dofinansowanie  działalności  Warsztatów
Terapii Zajęciowej w 2017 roku,   podjęła jednogłośnie.

Kolejny  z  przedstawionych  przez  sekretarza  gminy  projektów  uchwał  dotyczył
zwiększenia  dotacji  dla  powiatu  białostockiego  na  prowadzenie  warsztatów  terapii
zajęciowej na terenie miasta Białystok w związku ze zwiększeniem o jedną osobę liczby
uczestników warsztatów.

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydali radni Rady Miejskiej w Zabłudowie
na wspólnym posiedzeniu komisji.

Uchwała  Nr  XXI/175/2016  w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  udzielenia
pomocy  finansowej  powiatowi  białostockiemu  na  dofinansowanie  działalności
Warsztatów Terapii Zajęciowej w 2016 roku, ostała przez radę podjęta jednogłośnie.
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Rozpatrzenie projektu uchwały i uchwalenie budżetu gminy Zabłudów 
na 2017 rok

Burmistrz  Adam  Tomanek  przedstawił  Radzie  założenia  do  budżetu  Gminy
Zabłudów na  2017 rok.  Na wstępie  burmistrz  przypomniał  zebranym wynik budżetu  
na koniec 2016 roku. Dochody wyniosły 33 600 000 zł,  a wydatki 38 800 000 zł.  Rok
2016 zamknął się deficytem w wysokości ponad  5 000 000 zł. W 2017 roku planowane
dochody wyniosą 41 900 000 zł. Wydatki to kwota 45 000 000zł. Kwota 6 500 000zł po
stronie  dochodów  i  wydatków  związana  jest  z  wypłatą  w  2017  roku   świadczenia
wychowawczego  „500+”.  Planowany  deficyt  wyniesie  ponad  3 000 000  zł.  
To,  że  deficyt  jest  niższy  w  porównaniu  do  2016  roku   wynika  z  pójścia  kierunku
inwestycji,  które  uzyskają  dofinansowanie  ze  środków  zewnętrznych.  Burmistrz
stwierdził,  że  gmina  aby  się  rozwijać  potrzebuje  mieszkańców  oraz  inwestycji
prorozwojowych.  W  związku  z  takim  założeniem  przygotowane  zostały  projekty  na
budowę drogi w m. Kuriany wraz z przebudową sieci wodociągowej oraz budową sieci
kanalizacyjnej  i  pozostałych  instalacji.  Zadanie  to  będzie  dofinansowane  w  ramach
Zintegrowanych  Inwestycji  Terytorialnych  Białostockiego  Obszaru  Funkcjonalnego.  
Z  tego  samego  źródła  dofinansowane zostanie  także  zadanie  związane  z  uzbrojeniem
terenów  inwestycyjnych  w  Zabłudowie  oraz  modernizacja  i  wymiana  oświetlenia
ulicznego  na  terenie  gminy  Zabłudów.  Ponadto  planowane są  do  pozyskania  w  2017
roku  środki  w  wysokości  2 000 000  zł  na  gospodarkę  wodno  -  ściekową.  Burmistrz
wyjaśnił, że jest to maksymalna kwota dofinansowania w ramach PROW  przypadająca
na gminę w bieżącym okresie finansowania.

W  ramach  programu  transgranicznego  INTERREG  Polska  -  Białoruś  –  Ukraina
gmina Zabłudów planuje pozyskać dofinansowanie na realizacje zadań: 

• Budowa domu kultury w Zabudowie,

• Remont  świetlic  wiejskich  (dodatkowo  złożony  zostanie  wniosek  
na termomodernizację świetlic),

• Przebudowa drogi Zabłudów – Kudrycze,

• Zakup wozów strażackich dla jednostek OSP.
Burmistrz  stwierdził,  że  wniesiony  pod  obrady  sesji  budżet  jest  konsekwencją

przygotowanego przez niego budżetu, zmian w wartościach kosztorysowych wcześniej
zaplanowanych  inwestycji  oraz  wniosków  radnych.  Wykaz  zadań  inwestycyjnych
obejmuje  łącznie  55  pozycji,  z  których  do  czternastu  gmina  planuje  uzyskać
dofinansowanie; 6 zadań to takie, które mogą uzyskać dofinansowanie w przyszłości;  
20  pozycji  to  przedsięwzięcia  zaplanowane w ramach funduszu  sołeckiego.  Pozostałe
wydatki majątkowe  to takie zadania, które gmina musi sfinansować:

• Wypłata odszkodowań za grunty przyjęte pod budowę dróg,

• Dokumentacje projektowe na budowę sieci wodno – kanalizacyjnej,

• Dokumentacja  projektowa  budowy  przydomowej  oczyszczalni  ścieków  przy
Szkole Podstawowej w Rafałówce,

• Koszt zamknięcia i rekultywacji wysypiska śmieci,

• Remont piwnic w Szkole Podstawowej w Zabudowie.
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Planowana jest także inwestycja na ul. Demblińskiej w Zabudowie oraz  ul. Suraskiej  
i św. Rocha. 

W budżecie uwzględniono wnioski radnych polegające na:

• Budowie ul. Manteuflla w Zabudowie,

• Sporządzeniu dokumentacji projektowej budowy drogi Halickie – Białostoczek  
–  środki  pochodzą  z  uszczuplenia  planowanych  wydatków  na  zadaniu
polegającym  na  realizacji  inwestycji  związanej  z  budową  przedłużenia  
ul Kalwińskiej i połączenia  ul. Surażskiej z ul Św. Rocha,

• przesunięcia środków z budowy oświetlenia w Łubnikach na zadanie polegające
na sporządzeniu dokumentacji przebudowy drogi Folwarki Małe – Budy.

Ponadto  w  budżecie  gminy  Zabudów  zaplanowano  dotacje  dla  powiatu
białostockiego na współfinansowanie zadań inwestycyjnych:

• Dokumentacja budowy drogi Wojski – Niewolnica Nargilewska,

• Budowa odcinka drogi Protasy  - Rafałówka,

• Budowa nawierzchni drogi Żuki – Pasynki.
Burmistrz odniósł się do ostatniej z w/w inwestycji i  zaproponował Radzie zmianę

stanowiska poprzez wskazanie do realizacji odcinka drogi Pasynki – Zagruszany, która
jest  w  o  wiele  gorszym  stanie  i  korzystają  z  niej  mieszkańcy  Pasynek  oraz  Żuk.
Burmistrz przedstawił pismo Zarządu Powiatu z października 2016r, w którym Zarząd
zwraca  się  z  prośbą  do  burmistrza  o  wskazanie  dróg  powiatowych  na  terenie  gminy
Zabłudów, które gmina będzie współfinansować w 2017 roku.

Przewodniczący  Rady  wyraził  przekonanie,  że  przedstawiony budżet  jest  dobrym,
prorozwojowym  i  kompromisowym  budżetem.  Odnośnie  inwestycji  powiatowych  na
terenie  gminy  Zabłudów,  przypomniał  radnym,  że  przeszło  dwa  miesiące  temu  Rada
wskazała w uchwale intencyjnej odcinek Pasynki – Żuki. Wyraził przekonanie, że Rada
Miejska  w  Zabudowie  zgodzi  się  na  zamianę  zadań  o  ile  pozytywnie  w  tej  sprawie
wypowiedzą  się  władze  powiatu.  Radził,  aby  przed  podjęciem decyzji  w  tej  sprawie
przeprowadzić rozmowy z przedstawicielami Zarządu Powiatu. Stwierdził, że do tematu
drogi Pasynki – Zagruszany Rada powróci na jednej z najbliższych sesji.

Pani Eugenia Karczewska – sołtys wsi Zagruszany prosiła o remont drogi Pasynki
Zagruszany. Poinformowała, że ruch na tym odcinku jest bardzo duży, a jej stan jest tak
zły, że w trakcie jazdy po niej urwało się koło w ciągniku.

O naprawę apelowali także obecni na sali obrad mieszkańcy Pasynek. Do apelu
przyłączyli się także przedstawiciele sołectwa Żuki.

Radna Teresa Teofilewicz wyraziła przekonanie, że jej zdaniem Powiat prosił gminę
o  wskazanie  zadań  i  to  do  władz  gminy  należy  decyzja,  który  odcinek  będzie
wykonywany.  Dodała,  że  trzeba  wykonać  nawierzchnię  tej  drogi,  która  jest  bardziej
potrzebna mieszkańcom. 

Przewodnicząca  Komisji  Planowania  i  Finansów  –  Dorota  Brańska  odczytała
pozytywną opinię wydana do projektu uchwały budżetowej.
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 Do  projektu  budżetu  na  2017  rok  pozytywna  opinię  wydała  także  Regionalna  Izba
Obrachunkowa  w  Białymstoku.  (Przewodniczący  Rady  odczytał  opinię  składu
orzekającego RIO w Białymstoku).

W trakcie dyskusji poruszony został temat budowy i remontów dróg, po których
wywożone jest drewno z lasu z udziałem finansów nadleśnictwa.

Radny Paweł Dobiecki stwierdził,  że przedstawiony na sesji budżet jest dobrym
budżetem. Radny podziękował burmistrzowi za wyczerpujące omówienie dokumentu,  
o  co  osobiście  prosił.  Radny  złożył  wniosek  o  wykonanie  wodociągu  Zajezierce  
– Bobrowa. Zaproponował,  aby środki  na ten cel,  w wysokości  178752 zł  przesunąć  
z  zadania  nr  3  „Budowa  sieci  wodociągowej  Zabudów  –  Kowalowce”.  Wyjaśnił,  
że w jego przekonaniu Zabłudów ma wybudowaną sieć wodociągową, dlatego obecnie 
w pierwszej kolejności należy budować wodociągi tam, gdzie ich nie ma. Stwierdził,  
że mieszkańcy takich sołectw jak Bobrowa. Zajezierce, Małynka czy Kołpaki czekają  
na wodociąg bardzo długo.

Burmistrz wyjaśnił,  że odcinek wodociągu Zabłudów – Kowalowce jest częścią
projektu,  o  którego  dofinansowanie  gmina  składa  wniosek  do  PROW.  Budowa tego
wodociągu jest  połączona z budową sieci kanalizacyjnej  i  modernizacją oczyszczalni  
i   hydroforni,  co  wpływa  na  dodatkową  ilość  punktów  w  procedurze  konkursowej.
Kwota 178 752 zł jest wkładem własnym w całą wartość zadania. 

Ze  stanowiskiem  burmistrza  zgodził  się  przewodniczący  Rady,  który  dodał,  
że odcinek Zabłudów – Kowalowce spina dwa wodociągi, w związku z czym inwestycja
ta  sięga  poza  miasto  Zabłudów.  Istotne  jest  również  to,  że  na  to  zadanie  gmina  ma
szanse pozyskać dofinansowanie.

Przewodniczący  Rady  poddał  wniosek  radnego  Pawła  Dobieckiego  pod
głosowanie. Wniosek został  odrzucony w wyniku głosowania: 1 głos „za”,  12 głosów
„przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące”.

Radna  Dorota  Brańska  stwierdziła,  że  wśród  zadań  inwestycyjnych
wymienionych w budżecie na 2017 roku poza zadaniami z funduszu sołeckiego niewiele
jest  zadań  sięgających poza  miasto  Zabudów..  Największe  środki  są  przeznaczone na
Zabudów Zabłudów Kuriany.

Podobnego zdania był radny Mikołaj Kuna, który stwierdził, że w budżecie roku
2017  południowe  i  wschodnie  obszary  gminy  zostały  pominięte.  Nadmienił,  że  jest
przygotowana dokumentacja na budowę drogi Ostrówki – Dawidowicze. Po drodze tej
jeździ  autobus  PKS  oraz  bus  szkolny.  Kursy  te  są  zawieszane  z  powodu
nieprzejezdności na tym odcinku w okresie dużych opadów. Dla starszych mieszkańców
kilku miejscowości oznacza to brak możliwości dojechania do lekarza sklepu, itp.

W związku z brakiem innych głosów i wniosków, przewodniczący Rady dokonał
zamknięcia dyskusji i przystąpił do odczytania uchwały.

Rada Miejska w Zabudowie uchwałę nr XXI/176/2016 w sprawie  budżetu gminy
Zabudów na 2016 rok podjęła w wyniku głosowania 15 głosów „za” (jednogłośnie).

W tym miejscu został ogłoszona przerwa.
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Po  przerwie  wznowiono  obrady  w  trakcie,  których  Rada  rozpatrzyła  projekt
uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Zabudów.
Pozytywne opinie do projektu uchwały wydały:

• Komisja Planowania i Finansów,

• Kolegium orzekające Regionalnej Izby Obrachunkowej.
Uchwała Nr XXI/177/2015 w sprawie wieloletniej  prognozy finansowej została

przez Radę podjęta jednogłośnie.

W  kolejnym  punkcie  obrad  Rada  Miejska  w  Zabudowie  podjęła  uchwałę  
w sprawie zmian w budżecie gminy Zabudów na 2016 rok.

Projekt uchwały przedstawiła skarbnik gminy Jolanta Iwaniuk.
Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Planowania i Finansów.

W  trakcie  dyskusji  nad  projektem  uchwały  głos  zabrała  sekretarz  gminy  Monika
Hankowska, która przedstawiła zebranym informację na temat wysokości odszkodowań
wypłacanych  właścicielom gruntów  przejętych  pod  budowę  I  etapu  drogi  na  Kolonii
Zabudów  do  mostu  na  rzece  Rudni.  (o  przedstawienie  takiej  informacji  wnioskowali
radni na poprzedniej sesji). Pani sekretarz poinformowała, iż łączna kwota odszkodowań
wyniesie 291 190 zł,  z czego na Kolonię Zabłudów przypada kwota 144 418 zł.  Koszt
1m2  gruntu przejętego pod budowę drogi w tej miejscowości wnosił od 10 – 17 zł/m 2  .
Pozostała część odszkodowania przypada na miejscowości:

• Ostrówki – 70 238 zł,

• Pawły – 11 679 zł,

• Dawidowicze – 64 855 zł.
Średni koszt 1m2  gruntu wyniósł 9,86 zł, najwyższy- 17 zł, a najniższy – 6,70 zł. Pani
Monika  Hankowska  nadmieniła,  iż  są  to  wysokości  odszkodowań  oszacowane  przez
rzeczoznawcę za grunty przejęte pod inwestycję drogową na podstawie decyzji  ZRID.
Kwota  odszkodowań  może  wzrosnąć  o  5%  w  związku  z  możliwością  odwołania  się
właścicieli od decyzji Starosty Białostockiego

Uchwałą  nr  XXI/178/2017 została  przez  Radę  podjęta   w wyniku głosowania  
15 „za”.

Kontynuując obrady Rada podjęła uchwały:

• Nr  XXI/179/2016  w  sprawie  ustalenia  wykazu  wydatków  niewygasających  
z  upływem  roku  budżetowego  2016  oraz  ustalenia  planu  finansowego  tych
wydatków - uchwałę podjęto w wyniku głosowania 15 głosów „za”; 

• Nr XXI/180/2016  w sprawie  zmiany uchwały  dotyczącej  określenia  wysokości
stawek w podatku od nieruchomości -  uchwałę podjęto w wyniku głosowania  
15 głosów „za”,

• Nr XXI/181/2016w sprawie zmiany Uchwały Nr XX/168/2016 Rady Miejskiej  
w Zabłudowie z dnia 10 listopada 2016 r. w sprawie określenia wysokości stawek
w  podatku  od  środków  transportu  -   uchwałę  podjęto  w  wyniku  głosowania  
15 głosów „za”
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• Nr  XXI/182/2016  w  sprawie  ustalenia  warunków  korzystania  z  pomieszczeń  
w  szkołach  i  przedszkolu,  dla  których  organem  prowadzącym  jest  gmina
Zabłudów - uchwałę podjęto w wyniku głosowania 15 głosów „za”

Pozytywne opinie do powyższych uchwał wydali radni Rady Miejskiej w Zabudowie
na wspólnym posiedzeniu komisji.

Projekty  uchwał  dotyczące:  wprowadzenia  zmian  w  Studium  kierunków
zagospodarowania przestrzennego gminy Zabudów oraz planu miejscowego dla  części
miejscowości  Protasy,  Łubniki,  Zwierki  przedstawił  zastępca  burmistrza,  który
poinformował,  że  z  wnioskami  o  objęcie  części  miejscowości  planem  miejscowym
występowali  mieszkańcy.  Ponadto  działająca  w  Urzędzie  Komisja  Urbanistyczna
również  stwierdziła,  że  zachodzi  potrzeba  uporządkowania  funkcji  terenów  na   tym
obszarze.

Pozytywną opinię do powyższych uchwał wydali radni Rady Miejskiej w Zabudowie
na wspólnym posiedzeniu komisji.

W trakcie dyskusji nad projektami uchwał głos zabrał Radny Adam Regucki, który
zapytał  jaki  charakter  ma  gmina  Zabudów:  przemysłową,  czy  rolniczą?  Drugie  
z  zadanych  pytań  dotyczyło  chęci  wykonania  planu  miejscowego  dla  miejscowości
Kuriany  lub  Halickie  w  sytuacji   gdyby  ktoś  w  tej  okolicy  ubiegał  się  o  warunki
zabudowy na dużą oborę. Ponadto pytał, dlaczego tak mały obszar został objęty planem?
Radny zasugerował, że może dochodzić do nadużyć polegających na tym, że ktoś złoży
wniosek o warunki zabudowy na oborę, a gmina aby zablokować inwestycję sporządzi
na swój koszt plan miejscowy.

Radny Mirosław Galicki wyjaśnił, że w ‘Studium” już zostały przewidziane tereny,
na których może być uprawiane rolnictwo, a na których możliwa jest  tylko zabudowa
jednorodzinna. 

Ze stwierdzeniem powyższym zgodziła się architekt – Elżbieta Krakowska.
Zastępca burmistrza oznajmił, że pytania powyższe są czysto hipotetyczne i trudno

na chwilę obecną powiedzieć, co się będzie działo w przyszłości. Co do pytania na temat
wielkości  obszaru  objętego  planem  wyjaśnił,  że   procedura  uchwalenia  planu  jest
kosztowna. Koszt wzrasta wraz z ilością i wielkością działek objętych planem.

Radny Piotr  Charyło zauważył,  że  nie można dopuścić do takiej  sytuacji,  w której
każdy  będzie mógł wybudować, co chce i gdzie chce. Działania takie nie są w interesie
gminy.

Radna Dorota Brańska stwierdziła, że hodowla, którą planuje inwestor w Protasach
jest produkcją bydła na skalę przemysłową. Inwestor składa wnioski warunki zabudowy
nie licząc się z opinią mieszkańców.

Radny  Wiesław  Czajkowski  zaproponował  rozszerzenie  planu  na  pozostałe
miejscowości podmiejskie.

Przewodniczący Rady radził,  aby nie blokować rozpatrywanej uchwały i skupić się
na  wyznaczonym  w  projekcie  uchwały  obszarze,  nie  łącząc  w  tej  uchwale  innych
obszarów.
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 Architekt Elżbieta Krakowska poinformowała, że w obecnej chwili nie sporządza się
już  planów  zagospodarowania  dla  całej  gminy.  Odnośnie  lokalizacji  dużej  obory  
w  Protasach  wyjaśniła,  że  takich  obiektów  nie  lokalizuje  się  w  pasie  miejscowości
podmiejskich oraz w bliskim sąsiedztwie domostw. Zakłady tego rodzaju lokalizuje się
na obrzeżach z dala od siedlisk.

Radny  Paweł  Dobiecki  zapytał,  czy  inwestor  uzyskał  warunki  zabudowy  
na realizacje obory?

Pani Elżbieta Krakowska odpowiedziała, że decyzja taka nie została wydana.
W związku  wyczerpaniem dyskusji  przewodniczący rady  przystąpił  do  odczytania

projektów uchwał.
Uchwała  Nr  XXI/183/2016  w  sprawie  zmiany  w  „Studium  uwarunkowań  

i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Zabłudów” została  przez  Radę
podjęta  w  wyniku  głosowania:  13  głosów  „za”,  1  głos  „przeciw”,  1  głos
„wstrzymujący”.

Uchwała Nr XXI/184/2016 w w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego
planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  obszarze  wsi  Protasy,  Łubniki  i  Zwierki
została  przez Radę podjęta w wyniku głosowania: 13 głosów „za”, 1 głos „przeciw”,  
1 głos „wstrzymujący”.

Burmistrz  Adam  Tomanek  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  przejęcia
zarządzania  drogą  powiatową.  Wyjaśnił,  że  w  wyniku  przejęcia  zarządzania.   drogą,
gmina  będzie pełnić  obowiązki zarządcy powiatowej Nr 1476B Kuriany – Sobolewo  
w miejscowości  Kuriany na odcinku ok.  1,0  km,  od km 2+350 do  km 3+350 w celu
przygotowania  i  realizacji  projektu  „Projekt  partnerski:  Rozwój  niskoemisyjnego
transportu zbiorowego i rowerowego  w BOF”.

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydali radni Rady Miejskiej w zabudowie  
na wspólnym posiedzeniu komisji.
Uchwała  nr  XXI/185/2016  w  sprawie  przyjęcia  przez  Gminę  Zabłudów  zarządzania
publiczną drogą powiatową została przez Radę podjęta jednogłośnie.

W dalszej części obrad Rada miejska przyjęła n/w protokoły z kontroli Komisji
Rewizyjnej:

• Protokół  z  kontroli   problemowej  wydatkowania  środków  budżetowych  
na  realizację  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych w 2015, roku został  przez Radę przyjęty w wyniku głosowania  
14 głosów „za”;

• Protokół z kontroli  problemowej zamówień publicznych za rok 2015 roku, został
przez Radę przyjęty w wyniku głosowania 14 głosów „za”;

• Protokół  z  kontroli  problemowej  wydawania  koncesji   na  obrót  alkoholem  
w  2014-2015  roku  na  terenie  Gminy  Zabłudów, został  przez  Radę  przyjęty  
w wyniku głosowania 14 głosów „za”;
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• Protokół z kontroli kompleksowej bieżącego utrzymania dróg w 2015 roku, został
przez Radę przyjęty w wyniku głosowania 14 głosów „za”.

•

Interpelacje i zapytania radnych
Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  do  biura

Rady Miejskiej  nie wpłynęły żadne interpelacje  poprosił,  zatem o kierowanie ustnych
zapytań do burmistrza.

Radny  Wiesław  Czajkowski   zapytał,  czy  istnieje  możliwość  zobowiązania
inwestora w decyzji  o  warunkach zabudowy do naprawy drogi  zniszczonej  w wyniku
prowadzonej budowy.

Radca  prawny  poinformowała,  że  w  decyzji  o  warunkach  zabudowy  nie  ma
możliwości wprowadzenia takich zapisów.

Wolne wnioski
Sołtys  wsi  Dobrzyniówka  wnioskowała  odnowienie  i  wyprofilowanie  rowów

przydrożnych, ponieważ obecnym stanie nie spełniają one swojej funkcji.
Radny  Paweł  Dobiecki  zwrócił  się  z  pytaniem  o  możliwość  wyznaczenia

alternatywnej trasy busa szkolnego jadącego przez Kamionkę.
Burmistrz  odpowiedział,  że  nie ma jeszcze odpowiedzi  z firmy ARRIVA w tej

sprawie.
Radny Adam Regucki zapytał jakie są skutki wyjazdowej Komisji Gospodarczej?
Przewodnicząca  Komisji  Teresa  Teofilewicz  poinformowała,  że  Komisja  nie

przychyliła  się  do  wniosku  radnego  Pawła  Dobieckiego  w  sprawie  zmiany  trasy
autobusu  szkolnego   i  usytuowania  nowego  przystanku.  Z  akceptacja  spotkał  się
wniosek o przedłużenie trasy busa na kolonię w Folwarkach Małych

Radny Mariusz Turczewski zadał pytanie o budowę światłowodu.
Burmistrz  odpowiedział,  że  wie  tylko  tyle,  że  został  ogłoszony  konkurs  na  to

zadanie.
Radny Paweł Dobiecki zadał pytanie o możliwość dożwirowania drogi Bobrowej.
Burmistrz zaproponował, aby w tego rodzaju sprawach jak drogi zgłaszać się do

referatu  gospodarki  komunalnej.  Nadmienił,  że  w   okresie,  gdy  teren  jest  mocno
przesiąknięty wodą nie da się wysłać sprzętu na drogi.

Sołtys wsi Laszki podziękowała za usytuowanie przystanku we wsi, dzięki czemu
dzieci nie muszą przechodzić przez DK nr 19.

Radca  prawny  Ewa Stachowicz  przedstawiła  stanowisko  w  sprawie  w  sprawie
udostępniania  dokumentacji  projektowej  zamówionej  przez  gminę  zainteresowanym
osobom.  Oznajmiła,  że  dokumentacja  taka  jest  informacja  publiczną  i  może  być
udostępniona  na  wniosek.  Urząd  ma  obowiązek  udzielić  odpowiedzi  na  wniosek  
w przewidzianym ustawą terminie. Na stronie internetowej BIP umieszcza się określone
w  ustawie,  natomiast  dokumentacja  projektowa  jest  umieszczana  na  stronie  urzędu  
w procedurze zamówień publicznych.



Strona | 12

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady dokonał ich
zamknięcia cytując formułę „Zamykam obrady VI sesji  Rady Miejskiej  w Zabłudowie
VII kadencji samorządu”

Projekty  uchwał  wraz  uzasadnieniem  oraz  podjęte  uchwały  zostały  włączone  
do  akt  sprawy  związanych  z  przebiegiem  i  organizacją  XXI  sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie.

Protokolant: Joanna Jakoniuk


